



**FIA KARTING
EUROPEAN
CHAMPIONSHIP**

SUPERKART

17-19/08/2018

Assen (NLD)

Round 2



SUPERKART AT ASSEN: THE CHAMPIONSHIP IS REVITALISED

The second Competition of the 2018 FIA Karting European Championship - Superkart offered great fights at the TT circuit Assen (NLD), on 18th and 19th August in front of a huge audience. Although Peter Elkmann, the defending champion, seemed to dominate the racing, against all odds the outcome of the second race on Sunday opens up the Championship.

The ranking was logical after Qualifying with Peter Elkmann (DEU - Anderson / VM) seizing the provisional pole with 1'35''079 during the first session. He headed his usual rival Adam Kout (CZE - MS Kart / DEA) and Yannick de Brabander (BEL - MS Kart / VM). The gaps were then much larger. The second session took a long time to come to life, and Kout improved a bit while Andreas Jost (DEU - Anderson / VM) progressed significantly and took a place on the 2nd line in front of Daniel Clark (GBR - Anderson / VM). In the final minutes, Elkmann showed his current superiority by achieving an excellent time of 1'34''699.

Elkmann untouchable in Race 1

The first race was lively for the podium places behind the leader. Leading from start to finish, Peter Elkmann dominated the Race without sharing. He quickly escaped, building a big gap that totalled nine seconds. Adam Kout could not keep pace with his rival from the second lap. All attention was focused on the fight between Kout, De Brabander and Jost, especially from lap 5. Kout lost ground suddenly, Jost overtook him, soon imitated by De Brabander, and the Czech was undeniably in difficulty. Two laps later, Jost dropped back to 4th, but recovered and went on the attack again. On lap 8, Elkmann was alone in front, while De Brabander was ahead of Jost and Kout. Further back, Marcel Maasmann (NLD - Anderson / VM) was gradually joined by the top Briton Carl Hulme (GBR - Anderson / VM), with Clark failing to follow him. Kout saved his race in 4th place and left his two opponents to battle to the end without the order changing while Elkmann was assured a strong victory. Maasmann (5th) and Hulme (6th) passed under the flag superbly, separated by three hundredths.

De Brabander returns to victory

At the start of the second race, Elkmann took the lead, but did not get away. De Brabander, Maasmann, a surprised Kout and Jost followed suit. The pack stretched out, Elkmann kept the lead in front of De Brabander, Kout, Jost and Maasmann. On the third lap, De Brabander took the lead in front of Kout, who had made a gap and Elkmann was obviously in the grip of a driving concern. Kout was recovering, and took command on lap 5 in front of Elkmann and De Brabander. The fighting trio made the show. Jost managed to get back to the lead before facing carburettor problems, and Maasmann was left behind. On lap 8, there was drama when Elkmann's engine broke and he had to give up. Kout and De Brabander were fighting for victory to the end. The Czech resisted, but the Belgian finally found an opening on the last lap. Jost finished 3rd on a good pace four seconds later. Clark had recovered the power lost the day before and progressed, and came back to Maasmann in 4th, but was penalised later.

The big beneficiary of Assen was De Brabander, who is back in the title race. Elkmann kept the championship lead ahead of

For Media Information Purposes - No Regulatory Value

For further information on the CIK-FIA, please consult our Internet site :
www.cikfia.com

CIK-FIA (Commission Internationale de Karting-FIA)
Administration : 2, chemin de Blandonnet, 1215 Genève 15, Switzerland
Tel. +41 22 306 10 80 - Fax: +41 22 544 44 50 - Email: cik@fia.com



FIA KARTING
EUROPEAN
CHAMPIONSHIP

SUPERKART

17-19/08/2018
Assen (NLD)
Round 2



Kout, but still had the advantage of his three wins. Jost scored points on his fourth consecutive podium. These four protagonists will be in contention for the title at the last Competition, at Le Mans (FRA) from 26th to 28th October.

Provisional classification of the FIA Karting European Championship - Superkart after Assen

- 1- Peter Elkmann 75 points
- 2- Adam Kout 73 points
- 3- Andreas Jost 64 points
- 4- Yannick De Brabander 63 points
- 5- Marcel Maasmann 48 points

For Media Information Purposes - No Regulatory Value

For further information on the CIK-FIA, please consult our Internet site :
www.cikfia.com

CIK-FIA (Commission Internationale de Karting-FIA)
Administration : 2, chemin de Blandonnet, 1215 Genève 15, Switzerland
Tel. +41 22 306 10 80 - Fax: +41 22 544 44 50 - Email: cik@fia.com



FIA KARTING
EUROPEAN
CHAMPIONSHIP
SUPERKART

17-19/08/2018
Assen (NLD)
Round 2



SUPERKART À ASSEN: LE CHAMPIONNAT EST RELANCÉ

La seconde Compétition du Championnat d'Europe FIA Karting - Superkart 2018 a offert de belles bagarres sur le circuit TT d'Assen (NLD), les 18 et 19 août devant un public toujours aussi nombreux. Si Peter Elkmann le champion en titre paraissait dominer les débats, contre toute attente l'issue de la deuxième course dominicale relance mathématiquement le Championnat

Pourtant la hiérarchie se dessinait logiquement dès les qualifications avec Peter Elkmann (DEU - Anderson/VM) qui s'empara de la pôle provisoire en 1'35''079 lors de la première session. Il précédait son rival habituel Adam Kout (CZE - MS Kart/DEA) et Yannick de Brabander (BEL - MS Kart/VM). Les écarts étaient ensuite beaucoup plus importants. La seconde session était longue à s'animer, Kout améliorait de peu tandis qu'Andreas Jost (DEU - Anderson/VM) progressait nettement et reprenait place en seconde ligne devant Daniel Clark (GBR - Anderson/VM). Dans les ultimes minutes, Elkmann démontrait sa supériorité actuelle en réalisant un super chrono 1'34''699.

Elkmann intouchable en course 1

La première course était animée pour les places de podium derrière le leader. En tête du début à la fin, Peter Elkmann a en effet dominé la Course sans partage. Il s'est vite échappé creusant un écart important qui culminait à 9 secondes. Adam Kout ne parvenait pas à suivre le rythme imposé par son rival dès le second tour. Toute l'attention se reportait sur la bagarre dans le trio Kout - De Brabander - Jost, notamment à partir du 5e tour. Kout perdait soudain du terrain, Jost le doublait, bientôt imité par De Brabander, le Tchèque étant indéniablement en difficulté. Deux tours plus tard, Jost retombait 4e, mais se reprenait et repartait de nouveau à l'attaque. Au 8e passage, Elkmann naviguait seul en tête, De Brabander précédait Jost et Kout. Plus loin, Marcel Maasmann (NLD - Anderson/VM) était progressivement rejoint par le premier des Britanniques Carl Hulme (GBR - Anderson/VM), Clark ne parvenant pas à le suivre. Kout sauvait sa course en 4e position et laissait ses deux adversaires en découdre sur la fin sans que l'ordre ne change tandis qu'Elkmann assurait sans forcer une belle victoire. Superbe passage sous le drapeau de Maasmann (5e) et Hulme (6e) séparés par 3 centièmes.

De Brabander renoue avec la victoire

Au départ de la seconde Course, Elkmann prenait l'avantage, mais ne s'échappait pas. De Brabander, Maasmann bien élané, Kout surpris et Jost, lui emboîtaient le pas. Le peloton s'étirait, Elkmann gardait le cap devant De Brabander, Kout, Jost et Maasmann. Au troisième tour, De Brabander s'emparait de la tête devant Kout, qui avait fait un écart et Elkmann manifestement en proie à un souci moteur. Kout se ressaisissait, il reprenait le commandement au 5e passage devant Elkmann en sursis et De Brabander. Le trio en bagarre fait le spectacle. Jost parvenait à revenir sur la tête avant de faire face à des problèmes de carburateur, Maasmann était distancé. Au 8e tour, c'était le rebondissement, Elkmann cassait son moteur et devait renoncer. Kout et De Brabander allaient se disputer la victoire jusqu'au bout. Le Tchèque résistait, mais le Belge finissait par trouver l'ouverture lors de la dernière boucle. Jost terminait 3e sur un bon rythme 4 secondes plus loin. Clark avait récupéré la puissance perdue la veille et progressait, il remontait sur Maasmann 4e, mais était déclassé ultérieurement.

Le grand bénéficiaire d'Assen était De Brabander, qui revenait dans la course au titre. Elkmann conservait de peu la tête du Championnat devant Kout, mais possédait malgré tout l'avantage de de ses trois victoires. Jost marquait les points de son

Aux fins d'information Médias - Aucune valeur réglementaire

Pour plus d'informations sur la CIK-FIA, veuillez consulter notre site Internet :
www.cikfia.com

CIK-FIA (Commission Internationale de Karting-FIA)
Administration : 2 chemin de Blandonnet, 1215 Genève 15, Suisse
Tél. : +41 22 306 10 80 - Fax : +41 22 544 44 50 - Courriel : cik@fia.com



FIA KARTING
EUROPEAN
CHAMPIONSHIP
SUPERKART

17-19/08/2018
Assen (NLD)
Round 2



4e podium consécutif. Ces quatre protagonistes seront en lice pour le le titre lors de la dernière Compétition, au Mans (FRA) du 26 au 28 octobre.

Classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting – Superkart après Assen

- 1- Peter Elkmann 75 points
- 2- Adam Kout 73 points
- 3- Andreas Jost 64 points
- 4- Yannick De Brabander 63 points
- 5- Marcel Maasmann 48 points

Aux fins d'information Médias - Aucune valeur réglementaire

Pour plus d'informations sur la CIK-FIA, veuillez consulter notre site Internet :
www.cikfia.com

CIK-FIA (Commission Internationale de Karting-FIA)
Administration : 2 chemin de Blandonnet, 1215 Genève 15, Suisse
Tél. : +41 22 306 10 80 - Fax : +41 22 544 44 50 - Courriel : cik@fia.com